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Milí Lopeničáři,

Roman Buček, starosta

Nesnadný proces zahájený v  roce 2016 týkající se
provádění Komplexních pozemkových úprav (KoPÚ)
v tak složitém území jakým je naše obec, zdá se snad
pomalu, ale jistě směřuje k  vytyčenému cíli. Tedy
jasně vymezit doposud dohadné hranice pozemků,
dát do souladu mapové podklady a současný
skutečný stav v  terénu, zpřístupnit pozemky
jednotlivých vlastníků a dořešit nevypořádané
majetkoprávní vztahy u cestní sítě. Vypořádání
připomínek vlastníků k  Návrhu nového uspořádání
pozemků (který byl veřejně projednáván v  srpnu
2022) by mělo být dokončeno do konce letošního
roku. Spolu s tím by také Sbor zástupců zvolený na
úvodním jednání v roce 2016 měl být 

s aktualizací Plánu společných zařízení PSZ 
(v podstatě cestní sítě) seznámen a tuto aktualizaci
následně posvětit Zastupitelstvo obce Lopeník
v  první polovině ledna 2024. Poté by ještě měla
následovat celková kontrola Návrhu nového
uspořádání pozemků i Plánu společných zařízení ze
strany Státního pozemkového úřadu a do poloviny
roku 2024 by měl být Návrh dokončení komplexních
pozemkových úprav veřejně vystaven. 
Pokud bude harmonogram dodržen a nenastane
nějaké neočekávané zdržení, mohly by být KoPÚ
dokončeny a nová digitální mapa (DKM) zapsána do
konce roku 2025.

první sněhová nadílka letošní zimy nám dala oproti těm posledním mírnějším zimám vzpomenout na
doby, kdy dostat se kdykoli autem na nákupy, k lékaři, či do práce, nebývalo úplnou samozřejmostí. 
Jak se říká, na lepší se rychle zvyká, a tak dnes za samozřejmost často považujeme také věci, kterých jsme
si dříve vážili. Samozřejmostí se pro nás v určitém smyslu začínají stávat i naše tradice, kultura a zvyky,
 jako jsou třeba právě přicházející Vánoce  - svátky klidu a míru. Přitom klid a mír rozhodně není
samozřejmost. 
A nikdy v lidské historii to samozřejmost nebyla. To jen my jsme si z toho u nás samozřejmost udělali
v našich hlavách. Doufejme, že nám tato naše „samozřejmost“ vydrží co nejdéle a nebudeme si muset
zvykat na klid a mír jako na něco výjimečného a mimořádného, tak jako je tomu jinde ve světě. Mějme to
na paměti, až si zase budeme stěžovat, jak se u nás máme špatně.
Přeji vám všem klidné a pohodové Vánoce, pevné zdraví a v novém roce ať se daří!
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NOVÝ ŽIVOT “STARÉ ŠKOLY”

Pořízení nové lesnické techniky – Obec Lopeník. To je
název dalšího úspěšného projektu, podpořeného více
než sedmi set dvaceti tisíci korunami ze Státního
zemědělského a intervenčního fondu (SZIF) v  rámci
podprogramu Technika a technologie pro lesní
hospodářství. Dotací ze stejného podprogramu jsme již
před více než 5-ti lety spolufinancovali náš první
traktor. 
Nyní se nám podařilo znovu uspět a mohli jsme tak
obnovit a omladit náš vozový park o nový stroj, traktor
AGT1060 svahový speciál. Díky němu dojde
k  zefektivnění hospodaření v  obecních lesích při
zpracování a prodeji dřeva. 
Nový traktor je samozřejmě kompatibilní i s  naším
dříve pořízeným vybavením jako např. lesní naviják,
špalíkovač, vlečka apod. 

Již od poloviny letošního roku slouží budova bývalé
horní školy č.p. 156 svému novému účelu. Setkání
zastupitelstev Mikroregionu Bílé Karpaty, několik
oslav životního jubilea místních občanů, dětský den,
pravidelná pohybová cvičení místního spolku žen,
kácení i stavení máje a dokonce i jedna svatba. To je
stručný výčet uskutečněných akcí v  nově vybavené
budově jen v letošním roce. 
Po úspěšných projektech na přestavbu a rekonstrukci
vnitřních prostor spolufinancovaných prostřednictvím
Místní akční skupiny MAS Bojkovsko více než 2
milionovou dotací ze Státního zemědělského
intervenčního fondu SZIF v  rámci komunitně
vedeného místního rozvoje, stejně jako zateplením a
rekonstrukcí fasády objektu dotovaným Ministerstvem
pro místní rozvoj rovněž více než 2 miliony korun
v  minulých letech, došlo letos na realizaci dalšího
projektu. Více než jedním milionem korun (80%
výdajů) na pořízení vybavení kuchyní včetně
elektrospotřebičů, nákup nábytku, stolů, židlí,
projekční a ozvučovací techniky či pořízení vybavení
pro pořádání venkovních akcí jako pivní sety a
nůžkové stany, nám zadotoval opět SZIF
prostřednictvím MAS Bojkovsko. 

Po dlouhých desetiletích chátrání bez využití se nám
tím této historické budově podařilo vdechnout nový
život a zpřístupnit ji k užívání občanům pro obohacení
společenského života v obci. 
Nicméně v samotném okolním areálu budovy je ještě
hodně práce. Ty budou muset probíhat postupně podle
toho, jak se nám bude dařit získávat další dotační
prostředky z různých fondů.

NOVÝ TRAKTOR
Bude tak zajištěna i zastupitelnost traktorů pro případ
poruchy či servisních prací na některém ze strojů.



Vážení spoluobčané, farníci, Boží přátelé,
FARNOST BŘEZOVÁ

Program bohoslužeb o Vánocích
24. 12.  |  15:00  vánoční mše sv. pro rodiny s malými dětmi
24. 12.  |  24:00  půlnoční mše svatá
25. 12.  |    9:00  mše svatá  ze |Slavnosti Narození Páně
26. 12.  |    9:00  svatoštěpánská mše svatá – za mládence 
z Březové a Lopeníka
31. 12.  |  16:00  mše svatá ze svátku Svaté rodiny
1. 1.       |    9:00  mše sv. ze slavnosti Panny Marie – za dívky 
 Březové a Lopeníka

na samotném počátku adventní doby ožila místní
fara přespávačkou místní farní scholičky. Scholička
je partou dětí, zejména holek, které pravidelně svým
zpěvem doprovázejí bohoslužby v našem farním
kostele. Akce vznikla velmi spontánně a děti ji
s velkou touhou očekávaly. Čas to byl i přes drobná
dětská nedorozumění velice pěkný a lze
předpokládat, že děti o totéž projeví zájem i 
v budoucnu. Aby se to však mohlo uskutečnit,
vyžaduje to přítomnost a úsilí někoho dalšího –
někoho, kdo je ochoten a má možnost se druhým
věnovat. Adventní doba je dobou radostného
očekávání. Očekávání definitivního setkání s Bohem,
který nás bezpodmínečně miluje. Pro děti ze
scholičky bylo Adventem očekávání dne D, kdy
přijdou na faru na zmíněnou přespávačku.

A v té chvíli se jejich Advent proměnil na Vánoce. Jak
tomu rozumět? Na faře totiž na děti čekali ti, kteří pro
ně přespávačku nezištně připravili. A nezištně
připravit znamená dát něco ze sebe, upustit od svého
pohodlí a zároveň svůj čas, nadání a síly věnovat
někomu druhému.
Zkrátka učinit ze svého života dar pro někoho
druhého. A právě toto jsou přece Vánoce!
V letošním roce jsme si mohli připomenout 50. výročí
úmrtí francouzského filosofa Jacquesa
Maritaina. V  jedné své úvaze se věnuje kontrastu
mezi skutečnostmi „mít“ a „být“. Když si uvědomíme,
v jakém prostředí a v jaké situaci se Boží Syn narodil,
poté jak prožil život a jak zemřel,
pomůže nám to uvědomit si, o co v  životě skutečně
jde. Že jde nakonec o to „být“, stát se darem.
Nakonec všichni velmi dobře víme, že největší radost
máme z dárku, ve kterém zřetelně vnímáme
srdce dárce.
A tak si navzájem přejme, aby se nám takto podařilo
prožít letošní Vánoce a v témže duchu vstoupit i do
nového roku!

o. Jiří, farář
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AUTOMATIZACE
DORAZILA 

I DO NAŠÍ ZVONICE

„Kemu sce zvonili? Kdo umrel?“ Nejeden telefonát
s těmito a podobnými dotazy jsme na jaře tohoto roku
vyřizovali na obecním úřadě. Chvíli trvalo, než se
rozšířila zpráva, že jsme nechali do naší obecní
zvonice nainstalovat automatické zvonění, které
pravidelně odbíjí v poledne a v  18h. Obsluha zvonice
může také individuálně dle potřeby spustit vyzvánění
umíráčku. Nyní však již pouze tlačítkem bez nutnosti
provádět rozcvičku několikaminutovým taháním za
provaz. Celá investice včetně zřízení elektrické
přípojky na sloupu nízkého napětí, protlak pod cestou
„Ke zvonici“ i následné přivedení kabeláže dovnitř
zvonice a na ni navazující instalace zvonkohry 
s automatickým odbíjením vyšla na cca 100 tis. Kč.
Díky dobrovolným dárcům a dvěma aktivním
občanům, kteří si vzali shánění financí pod patronát se
na tuto akci podařilo vybrat formou darů cca 60 tis. Kč. 
Rád bych jménem svým i jménem obce a celého
zastupitelstva poděkoval za štědrost všem dárcům i
aktivitu a ochotu spolupodílet se na zlepšování věcí 
v obci organizátorům sbírky.

OPRAVILI JSME
OCHRANNÁ PÁSMA

STUDNÍ 
I VODOJEMU

Téměř 400 metrů pletiva, třikrát tolik napínacího
drátu, desítka nových betonových sloupků, pytlovaný
beton, 3 nové vstupní branky, spojovací materiál a
hodiny práce si vyžádala obnova oplocení ochranných
pásem 2 pramenních studní, jedné sběrné studny a
vodojemu. Spolu s touto akcí jsme zároveň 
ve vodojemu vyměnili již špatně fungující hlavní
uzávěr od přivaděče včetně přívodního potrubí a byl
instalován nový vodoměr a také hladinový plovák
sekundárního uzávěru přítoku. Následná kontrola 
z Krajské hygienické stanice Zlínského kraje (KHSZK)
tak mohla konstatovat, že z provozního hlediska máme
infrastrukturu 
v pořádku. Bylo však potřeba vypracovat zcela nový
Provozní řád vodovodu pro veřejnou potřebu obce
Lopeník včetně Analýzy rizik, jejich minimalizace a
předcházení tak, aby odpovídal současným zákonům a
nařízením. Tento nově vypracovaný dokument byl
následně schválen jak ze strany KHSZK, tak také
zastupitelstvem obce. Celkové náklady akce na
materiál a samotné práce včetně nákladů na
zpracování potřebných nových dokumentů a analýz
vyšly na téměř 200 tis. Kč.



6 Prerýkajce si...

ROZHLEDNA VELKÝ LOPENÍK
Pokračujeme s údržbou rozhledny

Po opravách zábradlí či kompletní výměně nášlapů,
schodnic a souvisejících kotevních prvků v  minulých
letech jsme pokračovali v  dalších udržovacích pracích
rozhledny dle doporučeného plánu údržby
vypracovaného na základě odborného posouzení stavu
rozhledny specializovanou firmou. 
Letos byla na pořadu výměna dubových fošen
pochozích podlah v jednotlivých patrech a mezipatrech
konstrukce. Ty jsme si nechali nařezat mobilním
katrem z  vlastního dřeva, abychom snížili celkovou
částku potřebnou na opravy. Nutný spojovací materiál
a samotné práce tak vyšli na cca 60 tis. Kč. 

Bohužel časové okno mezi zimou a zahájením turistické
sezóny vhodné pro samotné udržovací práce je příliš
krátké. Jedná se defacto pouze o měsíc duben, a to
pouze v případě příznivého počasí. Stihly se tak udělat
pouze spodní dvě třetiny rozhledny. Zbytek budeme
muset dokončit v roce 2024. 
Do údržby rozhledny se snažíme investovat každý rok,
protože je pro nás nejen jednou z místních dominant a
místem pravidelných setkávání lidí, ale zároveň i
nemalým zdrojem příjmů. 
Pro představu jen letos nám příjem ze vstupného
v sezóně od května do října činil více než 400 tis. Kč.
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Změna jízdních řádů platná od 10. prosince 2023
přinesla pro školáky dojíždějící do základní školy
v  Březové lepší spojení na začátek vyučování. Na
základě požadavků rodičů se podařilo vyjednat
s  Koordinátorem veřejné dopravy Zlínského kraje
(KOVED) posun jednoho ze dvou  ranních autobusů
jedoucích do Březové v cca 15-ti minutovém rozestupu
tak, že bude nově přijíždět do zastávky Březová škola
místo původních 6:52 nově až 7:31, čímž bude docíleno
plynulejší návaznosti na začátek vyučování v  7:45.
Rodiče už tak nebudou muset nutně vozit děti na
začátek vyučování autem. 
Co se bohužel nepodařilo je vyjednat ještě zpáteční spoj
z  Březové na Lopeník, který by jel v  čase kolem 14h.
V  současnosti totiž ten, kdo nestihne autobus
v  poledne, musí čekat na další až do 16h, což pro
školáky není ideální.

ŠKOLÁCI 
SE DOČKAJÍ

LEPŠÍHO SPOJENÍ
Změna jízdního řádu 

od 10. 12. 2023

Teprve až napotřetí jsme uspěli se žádostí o dotaci na
Ministerstvu pro místní rozvoj na opravu
komunikace od křižovatky u Monte Lope k  bývalé
škole.  V předchozích letech jsme vždy s naší žádostí
skončili mezi náhradníky. Konečně přišla zpráva že,
náš projekt řešící nejen opravu samotné komunikace,
ale také jednotlivé propusti pod komunikací včetně
propustě na potoku Hrubár a též příkopy a
odvodnění komunikace především pak v kopci podél
budovy bývalé školy č.p. 156, bude podpořen dotací
cca 2,4 milionu korun z programu Podpora rozvoje
regionů 2019+.  I přesto, že se jedná o nemalou částku,
odpovídá to zhruba polovině celkových nákladů
projektu.  
Je to výsledkem snížení alokace dotačního 

OPRAVA KOMUNIKACE KE STARÉ ŠKOLE
Do třetice všeho dobrého...

programu v rámci vládních škrtů a snížení podpory 
z dřívějších 80-ti na už jen 50% v kombinaci 
s dramatickým růstem cen materiálů a prací 
v posledních dvou letech. Ve snaze vysoutěžit pokud
možno co nejlepší cenu, jsme v  rámci výběrového
řízení oslovili 7 firem a čekáme na jednotlivé
nabídky, kdy jasno bychom měli mít krátce po novém
roce. V  polovině ledna bude vypisovat výzvy na
opravu komunikací také Zlínský kraj. Hodláme tedy
podat žádost o podporu i zde, kde je možné získat
maximálně milion korun, pokud bychom byli se
žádostí úspěšní. Výsledek bychom měli znát v dubnu.
Pokud budou všechny plánované termíny beze změn
a posunů, plánujeme provádění samotných oprav
v průběhu měsíce května nebo června 2024.
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LOPENÍK
V ČÍSLECH

Dospělí     180
Dospělí – muži     94
Dospělí – ženy     86

Děti (15-18 let)    8
Děti (15 – 18 let) chlapci   4
Děti (15-18 let) dívky    4

Děti (do 15 let)    39
Děti (do 15 let)  - chlapci  19
Děti (do 15 let) – dívky   20

Děti (6-7 let)    7
Děti (do 3 let)    8

Celkem obyvatel bez cizinců  227
Cizinci     22
CELKEM OBYVATEL   249

Průměrný věk obyvatel   42,18

Počet přistěhovaných: 8 občanů
Počet odstěhovaných: 6  občanů
Narození: 1 dítě
Úmrtí: 2 občané

ZA ODPADY
650,-Kč/fyzická osoba přihlášena v obci, vlastník
stavby určené k rekreaci nebo rodinný dům, ve
kterém není přihlášena žádná fyzická osoba

ZA PSA
100,- Kč/ jeden pes,  200,- Kč/za druhého a každého
dalšího psa. Občané starší 65 let: 50,- Kč/ jeden pes,
100,- Kč/za druhého a každého dalšího psa

POPELNICE
130,- Kč
Žádáme o nahlášení stavu vody nejpozději 
do 31. 3. 2024

POPLATKY NA ROK 2024
V případě platby na účet obce 10129721/0100
uvádějte jako variabilní symbol:

za odpad: číslo popisné + rok (příklad 2112023)
za psa: 1341+číslo popisné + koncovka roku   
(příklad 134121123)
za popelnici: 2111 + číslo popisné + koncovka
roku (příklad 211121123)

       

Splatnost poplatků je 30. 6. 2024

Svoz 
komunálního odpadu každý sudý týden ve
čtvrtek
plastu: 15.1; 26.2; 25.3; 22.4; 20.5; 17.6; 15.7;
26.8; 23.9; 21.10; 18.11; 16.12  (pytle na plast k
vyzvednutí na OÚ)

na niž bude navazovat návrh souboru možných řešení 
s důrazem na oblasti, které můžeme sami ovlivnit. 
Jinými slovy, zda a kde zateplovat, zda a kde dát
fotovoltaiku, jaký zdroj tepla kam, zda a kde máme
možnost vytvořit infrastrukturu pro sdílenou energii
v  rámci území obce, kde se to vyplatí a kde ne, jaká je
návratnost investice apod. MEK by tedy měla být pro
nás nástrojem a návodem, jak postupovat při
komplexním zajištění efektivní dodávky a spotřeby
energie na území obce a kterým se budeme řídit při
řešení dílčích energetických témat.

Na tuto otázku by nám měla odpovědět Místní
energetická koncepce obce (MEK), kterou si hodláme
nechat vytvořit. Začátkem prosince vypsalo
Ministerstvo průmyslu a obchodu (MPO) výzvu na
předkládání žádostí o poskytnutí dotace na její
zpracování. Výše této dotace by měla pokrýt 95%
nákladů na vytvoření MEK. Žádost máme podánu a
pokud uspějeme, měli bychom tím jako obec získat další
strategický plánovací dokument pro budoucí rozvoj
obce. Základem MEK bude analýza současného stavu,  

JAK LÉPE HOSPODAŘIT S ENERGIEMI


